
PROTOKÓŁ Nr 14/2019

z posiedzenia Komisji  Kultury, Oświaty i  Zdrowia, Komisji  Budżetu,
Rolnictwa i  Rozwoju Gospodarczego i  Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy

odbytego w dniu 27 grudnia  2019 r.
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczęto godz.  13 0 0  -  zakończono godz.  15 1 0 .
Przewodniczyła:  Pani Małgorzata  Kamińska    – Przewodnicząca Komisj i  
Kultury Oświaty i  Zdrowia 
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  Nr 1).
Nieobecni:  radny Adam Królikowski,  radny Zbigniew Napłoszek, radny Piotr  
Szewczak.
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1.  Adam Szczepkowski -  Wójt Gminy
   2.  Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy
   3.  Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy.  
   4.  Józef Nowakowski-  Zastępca Kierownika RGK

Ad  pkt.  1  i  2.  Przewodnicząca  Komisji  Kultury  Oświaty  i  Zdrowia  Radna
Gminy  –  pani  Małgorzata  Kamińska-    dokonała  otwarcia  posiedzenia
Komisj i .  Stwierdziła  prawomocność  obrad  oraz  przedstawiła  projekt  porządku
obrad.
Porządek obrad  Komisj i  został  przyjęty w głosowaniu  jawnym – 12 głosami  za,
przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego
wyszczególnienia:
1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2.  Przyjęcie  porządku obrad.
3.  Przyjęcie  protokołów z ostatnich posiedzeń Komisj i .
4.  Ocena stanu zaopatrzenia w opał.
5.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
a)  w  sprawie  ustalenia  planu  pracy  Rady  Gminy  Grunwald  oraz  planów  pracy
stałych Komisj i  Rady Gminy na 2020 rok ;
b)  w  sprawie  przyjęcia  aktual izacj i  "Programu  usuwania  azbestu  i  wyrobów
zawierających azbest z terenu Gminy Grunwald na lata  2019-2032";
c)  w sprawie opłaty od posiadania psów;
d)  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacj i  urządzeń
wodociągowych i  kanal izacyjnych Gminy Grunwald na lata 2019-2024;
e)  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  nadawania  tytułu  "Honorowy  Obywatel
Gminy Grunwald";

f)   w sprawie rozpatrzenia skargi nr 1
g) w sprawie rozpatrzenia skargi nr 2;
h)  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na
lata 2019 – 2032;
i)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald  na 2019 rok;
j)  w  sprawie  udzielenia  pożyczki  dla  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  we
Frygnowie 
6.  Wolne wnioski i  zapytania.
7.  Zamknięcie  obrad.
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Ad pkt.  3.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  -  kolejnym  punktem
jest przyjęcie  protokołu z trzynastego  posiedzenia komisj i .
Radny – pan Ryszard Bala-  czy poprawki,  które dokonałem są uwzględnione.
Podinspektor- Iwona Mikołajczak- tak.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Protokół  z  trzynastego  wspólnego  posiedzenia  komisj i  został  przyjęty
jednogłośnie bez odczytywania.

Ad pkt.  4.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  kolejny  punkt
posiedzenia to ocena stanu zaopatrzenia w opał.
Sekretarka  RGK-  pani  Małgorzata  Żołondek-  przygotowane  zostały
zestawienia  na  podstawie  faktur,  zamawiane  i lości,  całkowita  i lość  jaką
posiadamy  w  przetargu.  Obecnie  jesteśmy  w  trakcie  i  nie  doszliśmy  nawet  do
połowy zamówionej  i lości.
Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska- czyli  jest  dobrze.
Sekretarka  RGK-  pani  Małgorzata  Żołondek-  tak.  I lość  zamawiana   była
szacowana  na  podstawie  zużycia  z  poprzedniego  roku,  wtedy  też  nie  było
groźnej  zimy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  wiem,  że  były
zgłaszane  uwagi  dotyczące  ogrzewania  budynku  nr  32  w  Gierzwałdzie  czy  jest
już lepiej?
Kierownik  Referatu  RGK-  pan  Józef  Nowakowski-  tak,  wymienione  zostały
grzejnik i  zawory już jest  dobrze.  

Ad pkt.  5.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  -  kolejny  punkt,
zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy.  
Punkt  pierwszy  w  sprawie  ustalenia  planu  pracy  Rady  Gminy  Grunwald  oraz
planów pracy stałych Komisj i  Rady Gminy na 2020 rok.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  mam  propozycję  do  pracy  planu  Komisj i  Skarg
Wniosków i  Petycj i  aby co  pół  roku dokonywać analizy wszystkich   wniosków,
które wpływają do urzędu.    
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  w  takim  razie  wprowadzić  punkt  i  czemu  to
miało by służyć?
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  w  celu  kontrol i  rady  nad  działalnością  urzędu,
bo  skargi  wpływające  do  wójta  powinny  być  w  odpowiednim  trybie
rozpatrywane i  trzeba ocenić prawidłowość rozpatrzenia dokumentów. 
Radna- pani Ewa Bawolska- dobrze możemy dopisać podsumowanie półrocze.
Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar- pisząc ramowy
plan  pracy  określi łam  tylko  miesiąc,  zawsze  były  ustalone  konkretne  daty  czy
tak  może  zostać?  Proszę  powiedzieć  w  jakich  terminach  robimy  sesje  czy  na
koniec miesiąca?
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  musi  być  na  koniec
miesiąca  ponieważ  są  zmiany  do  budżetu  wprowadzane  i  nie  da  się  na
początku.
Radny – pan Ryszard Bala – proponuję w ostatnim tygodniu miesiąca.
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Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  wstępnie  możemy
ustal ić,  że  komisje  w  poniedziałki  w ostatnim tygodniu  miesiąca  o  godzinie  14
a sesje o 15 godzinie  w dniach kolejnych.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam Szczepkowski-  w punkcie  3  sprawozdanie
zdaje komendant  OSP a nie Wójt.
Podinspektor- pani  Iwona Mikołajczak- zostanie  to poprawione.
Radna- pani Ewa Bawolska- trzeba poprawić datę  na rok 2019 w załączniku.  
Innych uwag radni nie  zgłosil i .

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  projekt  uchwały  w
sprawie  przyjęcia  aktualizacj i  "Programu  usuwania  azbestu  i  wyrobów
zawierających  azbest  z  terenu  Gminy  Grunwald  na  lata  2019-2032".
Podinspektor- pani   Natalina Smolińska- przedstawiła  projekt  uchwały.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-w  jaki  sposób   dokonywano  aktualizacj i  8
załącznika
Podinspektor-  pani   Natalia  Smolińska-  dokonano  w  wakacje  przez  firmę
Akro-Projekt  M.K.  wysłaliśmy  zapytania  do  trzech  firm,  wybrano
najkorzystniejsza ofertę.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  porównywałem  te  dokumenty  z  tym  co  było
opracowane  w  2012  roku  i  w  niektórych  pozycjach  ilość  azbestu  została
zwiększona z czego to wynika?
Podinspektor-  pani   Natalia  Smolińska-  ponieważ  zwiększył  się  przelicznik
teraz  jest  15kg  a  było  13kg,  a  jeszcze  wcześniej  11  kg  więc  wartość  się
zmieniła. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  ale  jeżeli  było  80  m  a  teraz  jest  90  m  to  w  jaki
sposób to się zwiększyło,  chodzi  o powierzchnię.  
Podinspektor-  pani   Natalia  Smolińska  –  osoba,  która  ten  pomiar  robiła
podała zbliżone dane i nie do końca dane podano  precyzyjnie.   
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski- tak nie do końca,  bo podane
są  powierzchnie  dachu  a  powierzchnia  eternitu  jest  większa  bo  zachodzi  jeden
na drugi, powierzchnia pokrycia jest  zawsze większa niż powierzchnia dachu
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  -  oceniam,  że  te  informacje  są  zrobione
nierzetelnie.  Wychodzę  przed  dom  i  widzę,  że  budynki  już   dawno  są  pokryte
blachą a w  wykazie widnieje, że jest eternit.  Dane są mało wiarygodne.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  prawdopodobnie  dlatego,
że  dach  jest  już  zmieniony a  eternit  czeka  złożony na  podwórku na  utyl izację  i
stąd te dane.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  jest  błąd  bo  jest  21
sołectw a na trzeciej   s tronie czytam, że jest  20 sołectw.
Podinspektor-  pani   Natalia  Smolińska  –  tak,  jest  błąd  będzie  poprawiony,  na
kolejnych stronach jest  poprawnie.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  to  nie  pierwszy  raz,  kiedy  ten  błąd  się  powiela.
Trzeba takie błędy wyłpywać.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  pytanie  o  azbest  i le
jest  go na obiektach gminnych ?
Podinspektor-  pani   Natalia  Smolińska  –  jest  przeliczone  w  poszczególnych
miejscowościach na ostatnich stronach są te dane.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  ale  chodzi  tylko  o
obiekty gminne.
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Podinspektor-  pani   Natalia  Smolińska  –  tak  to  w  pierwszej  cześć  tabeli  są
wymienione obiekty ale  na sesję przygotuję te informację. 

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  projekt  uchwały
w               sprawie  opłaty  od  posiadania  psów.      Otrzymaliśmy  projekt  i  uzasadnienie
czy ktoś  ma  pytania.  Mam nadzieję,  że  będzie  to  rozplakatowane  jak  to  będzie
egzekwowane?
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  tak  będzie  ogłoszone  na
początku  będzie  dobrowolność  a  potem  będą  kontrole  czy  są  psy  i  ile  ich  jest.
Spodziewamy się problemów bo na pewno nie wszyscy będą chcieli płacić.  
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  w  §  4  są  trzy  punkty  ale  wystarczy,  że
spełnia jeden z tych punktów  aby być zwolnionym z opłaty.  
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski-   wystarczy,  że jeden spełni 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  tą  uchwałą  wprowadzamy  obowiązek  podatkowy.
Oglądamy media i  wiemy jak w obecnych czasach jest  z egzekucją od tych osób,
które   opłat  unikają  i  wydaje  mi  się,  że   nie  będzie  z  tym problemu.  Bo są coraz
doskonalsze narzędzia do egzekucji zobowiązań podatkowych. 

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  projekt  uchwały w
sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacj i  urządzeń
wodociągowych i  kanal izacyjnych Gminy Grunwald na lata 2019-2024.
Radna-  pani  Ewa Ziejewska-  pytanie  o  Dylewo i  Dylewko czy ciśnienie  wody
będzie  poprawione.  Niecierpliwie  czekamy na  spełnienie  obietnicy  przez  wójta
o zażegnaniu tego problemu.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-    rob im y  ws z ys tko  ab y
tak  b ył o ,  m yś l ę  że  będz i e  dob rze  t y l ko  po t r zeba  czas u .
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  w s pomina ł  pan  k i e row n ik  o  po t r zeb i e
oddz i e l en i a  pos zc zegó ln ych  mi e j s cow oś c i   od  g łów ne j  n i t k i  wodoc i ągow ej
t ak ,  ab y  w  p rz yp adku  aw ar i i  odc i ą ć  j edną  mie j s cow oś ć  a  n i e  t r z y.
Kierownik  Referatu  RGK-  pan  Józef  Nowakowski-   tak,  p r z y  każde j  aw ar i i
r ob i ę  t o ,  w  Zybułtowie jest  to zrobione,  będą robione zasuwy  tam gdzie się da.
Radny – pan Ryszard Bala-  aby ograniczyć skutki  awarii .
Kierownik  Referatu  RGK-  pan  Józef  Nowakowski-    robiłem  analizę  sieci
wodno  kanalizacyjnej   i  jestem   przerażony.   Jest  problem  bo   tyle  wody  co  do
ścieków  trafia  to  nie  da  rady  tego  utylizować.   Duża  cześć  rur   ma  azbest  teraz
utylizacja  będzie  dofinansowana,  jak   jest  awaria  trzeba  to  wymieniać.  Jest
problemem z  połączeniem,  bo  azbest  pęka  wzdłuż  i  trzeba  wymieniać  na  PCV .
Pozamykałem  zbiorniki  bezodpływowe  bo  wszystko  płynie  w  grunt,  jest  to  już
zabezpieczone  i  opróżniono.  Mieszkańcy  będą   płacić  za  1  m 3 ,  jak  zobaczyłem
otwarte  koryto  i  ścieki  płynące  to  zareagowałem już  to  nie  wypływa  kierowane
jest  to  do  oczyszczalni.  Jak  najszybciej  w  roku  2021  trzeba   modernizować
oczyszczalnie w Gierzwałdzie bo nie ma warunków na duże podłączenia.
Radny – pan Ryszard Bala  -  2-3 lata  temu był  program budowy przydomowych
oczyszczalni  ścieków  w  miejscach  gdzie  nie  było  możliwości  budowy
kanalizacji.  Powinniśmy  wprowadzić  taką  pozycję  i  przeznaczyć  na  to  kwotę  w
wieloletnim  programie.   Nie  robiłem  rozpoznania  kto  byłyby  zainteresowany
takim  rozwiązaniem  ale  powinniśmy  umożliwić  budowę  przydomowej
oczyszczalni,  aby ścieki  nie  trafiały  do rzeczki  czy strumyka.  Proponuję  aby w
tabeli  „Odbiór  ścieków”  dodać   wiersz   i  dodać  pozycję   „program  budowy
przydomowych oczyszczalni ścieków”.
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Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  –  takie  programy  są
prowadzone  przez  wojewódzkie  fundusze   ochrony  środowiska  i  nie  ma
problemu z dofinansowaniem
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-   ale  my  też   powinniśmy  to  odnowić  bo  kiedyś
osoby  majętne  z  tego  korzystały,  a  powinniśmy  wspomóc  osoby  biedniejsze.
Powinniśmy przeznaczyć 15 tys. zł
Radny-  pan  Arkadiusz  Piasecki -  orientowałem  się  bo  sam  chce  pobudować
oczyszczalnie  przydomową  i  firma,  która  się  tym  zajmuje  to  twierdzi,  że  tylko
gmina dofinansowuje.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  to  o  czym  pan  wójt   mówi  to  jest   pomoc
w wzięciu kredytu a nie dofinansowanie. Trzeba też sobie zdawać sprawę, że 
z  przydomowymi  oczyszczalniami  to  one  też  wymagają  specjalistycznego
korzystania,  jeżeli  nieumiejętnie  korzystamy   to  może  pojawić  się  problem.
Trzeba ustalić komu te 15 tys. zł  przyznać bo to mało, starczy może na  3 osoby.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  -  jest  opracowany  program  z  2016  roku  ,  tylko
trzeba to  odnowić.  Trzeba określić  zasady dofinansowania  i  zabezpieczyć  środki
w budżecie.
Radny-  pan  Arkadiusz  Piasecki -   za  15  tys.  zł  można  i  5  osób  dofinansować
zależy od kwot dofinansowania.
Przewodnicząca Komisji  –  pani  Małgorzata Kamińska - będziemy dyskutować
nad budżetem to powinniśmy to wprowadzić.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  -  jeżeli  dzisiaj  zapiszemy to  programie,  to  już  nie
trzeba będzie zmieniać tego po uchwaleniu budżetu.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska -  w  takim  razie
głosujemy  czy   dodać  jeszcze  jeden  punkt  do   programu,   budowę  oczyszczalni
przydomowych.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  jeżeli  zainteresowanie  będzie  większe  to
zwiększymy kwotę przeznaczoną na dofinansowanie w budżecie. 
Radny-  pan  Arkadiusz  Piasecki  -  oczywiście  tylko  tam  gdzie  nie  ma
możliwości doprowadzenia kanalizacji gminnej.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska   -punkt
4  wprowadzamy  budowy  oczyszczalni  przydomowych  i  przeznaczamy  kwotę
15 tys. zł.
Kierownik  Referatu  RGK-  pan  Józef  Nowakowski-   nie  jestem zwolennikiem
oczyszczalni  przydomowych  bo  one  działają  10  lat,  tam  gdzie  nie  ma  innej
możliwości to można robić.  Zbiorniki są położone płytko, zarastają grzybem, nie
ma płukania i to nie działa. Nikt nie zdaje sobie sprawy, że   będzie musiał odpad
utylizować  i  to  też  jest  problem,  jeżeli  ktoś  się  decyduje  to  powinien
odpowiadać za osady.
Radny-  pan  Arkadiusz  Piasecki  -  oczyszczalnie  10  lat  pracują  to  jakie  to  są
oczyszczanie, ja miałem na myśli oczyszczalnie biologiczne.

Kierownik  Referatu  RGK-  pan  Józef  Nowakowski  -  raz  w  roku  trzeba  to
utylizować

Radny  –  pan  Ryszard  Bala  -  mieszkamy  na  terenach  gdzie  domy  są
rozproszone  i  tam   nie  będzie  nigdy  kanalizacji.  Przydomowe  oczyszczalnie
ścieków  są   lepsze  niż  szamba  bo  te  raz  w  miesiącu  trzeba  pompować
a  oczyszczalnia  jest   mniej  uciążliwa  ,  dajemy możliwość  tym którzy  chcą  dbać
o środowisko.
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Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska   -  przegłosujmy
dodanie  punktu  4  wprowadzamy  dofinansowanie  na  budowę  oczyszczalni
przydomowych i przeznaczamy kwotę 15 tys. zł.
Radni  jednogłośnie  wprowadzili  zmiany do projektu  uchwały w sprawie  budowy
oczyszczalni przydomowych. 

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska -  kolejny  projekt
uchwały   w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  nadawania  tytułu  "Honorowy
Obywatel  Gminy Grunwald.   
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  jest  to  projekt  uchwały,  który  był  omawiany  30
września  2019r.  został  on  przełożony  do  czasu  aż  nowy  statut  nie  zacznie
obowiązywać,  ponieważ regulamin odnosi  się  do nowego statutu.  Statut  jest  już
uchwalony więc należy podjąć tą  uchwałę.  wcześniej  było w statucie.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  nie  ma  dużo  tych  honorowych  mieszkańców,  ale
powinno  się  pojawić  na  stronie  internetowej  informacje  o  tych  osobach  ze
zdjęciem, aby mieszkańcy mogli  s ię z nimi zapoznać.

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska -  kolejny  projekt
uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  nr  1     W  tej  sprawie  odbyło  się
posiedzenie  Komisj i  Skarg  Wniosków  i  Petycj i  sporządzono  szczegółowe
uzasadnienie.   
Radni  uwag nie zgłosi l i .  

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska -  kolejny  projekt
uchwały  to  skarga   tej  samej  treści  co  poprzednia   w  sprawie  rozpatrzenia
skargi  nr  2     Uzasadnienie  jest  także  bardzo  dokładne,  czy  są  pytania  w  tej
sprawie?
Radni  uwag nie zgłosi l i .

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska -  kolejny  projekt
uchwały        w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald
na              la ta 2019 – 2032.
Skarbnik  Gminy   -  pani  Sylwia  Kierebińska-  zmiany,  które  nastąpiły  to
zwiększenie  o  kwotę  113  711,00  zł  wynikające  ze  subwencji  oświatowej  oraz
ogólnej .
Radni  uwag nie zgłosi l i .

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska -  kolejny  projekt
uchwały       w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald  na 2019 rok.
Skarbnik  Gminy  -  pani  Sylwia  Kierebińska-  przedstawiła  uzasadnienie  do
projektu uchwały  w sprawie zmiany w budżecie  w 2019r .  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska -  administracja
publiczna 9 595 zł  na co jest  przeznaczone, to  jest  umowa zlecenie?
Skarbnik  Gminy  -  pani  Sylwia  Kierebińska  -  to  jest  umowa  zlecenie
dorzucona,  to  jest  wiele  umów  m.in.  przygotowanie  budżetu  Gminy  Grunwald
na 2020 rok i  jeszcze inne umowy? 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  -zwiększono  plan
o kwotę na wynagrodzenie pracowników 85  764 zł  z  czego to wynika?
Skarbnik  Gminy  -  pani  Sylwia  Kierebińska  -  -  w  jednym  zwiększono  a  w
drugim  zmniejszono,  bo  była  zła  ewidencja,  to  jest  przesunięcie.  Ewidencja
była nie tam gdzie potrzeba i  zrobiono przesunięcie.  
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Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  -  dowożenia  uczni  do
szkół,  zmniejszono  wydatki  o  kwotę  60  tys.  zł  i  przeniesiono  na  inny zakup  na
co?  Jedno  30  tys.  zł  to  bilety  a  drugie  30  tys.  zł   zakup  usług  pozostałych,  co
to jest?
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-   to  też  jest  dojazd
Domkowo,  pan  dowozi  swoim  ciągnikiem.  my  jesteśmy  organizatorami  bo
wlewamy  tylko  paliwo  do  budy  oraz  zapewniamy  opiekunkę.  Wiele  rodziców
chciało aby ta  buda została.  
Radna- pani Ewa Bawolska- jak to jest  realizowane?
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski-  umowa zlecenie.
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski -  pan  dowozi  swoim  ciągnikiem,
gmina jest  organizatorem. Wlewamy tylko pal iwo  oraz zapewniamy opiekunkę.
Wiele rodziców chciało aby ta  buda została.
Radna- pani Ewa Bawolska -  czy samochód dla  RGK jest  już zakupiony?
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski -  jest  podpisana  umowa
leasingu i  będzie w połowie stycznia.
Radny – pan Ryszard Bala-  osoba dowożąca jest  z okolic Domkowa? 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  to  pan  z  Frygnowa
i chciel ibyśmy poznać szczegóły tej  umowy zlecenia na dowóz.
Podinspektor-  pani  Iwona  Mikołajczak-  kwota  ustalona  to  3,60  zł  za  km,
dziennie  jest  przejechane 90 km oraz   i lość  dni  kalendarzowych szkolnych daje
nam sumę, która w danym miesiącu jest  wypłacana.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala- -  pytanie  na  temat  opisu  załączników,  po  raz
kolejny  nie  jest  opisany  załącznik.  Proszę  aby  były  opisywane  bo  jest  to
kłopotliwe,  upominałem się  wielokrotnie  ale  bez  reakcj i  proszę  panią  Skarbnik
o zrozumienie i  opisywanie załączników.

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska -  kolejny  projekt
uchwały        w  sprawie  udzielenia  pożyczki  dla  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  we
Frygnowie
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski -  jak  wiadomo  OSP
Frygnowo otrzymało nowy wóz strażacki,  którego jest  właścicielem i  na OSP
jest  faktura  zakupu.  Aby  OSP  mogła  zapłacić  musimy  udziel ić  pożyczki,
oczywiście  ona  będzie  umorzona  ale  w  przyszłym  roku.  Z  uchwały  to  nie
wynika  ale  mimo  wszystko  w  połowie  roku  2020  poddamy  pod  głosowanie
radnym  uchwale  w  sprawie  umorzenia  tej  pożyczki.  Jest  to  dla  nas  korzystne
rozwiązanie  do  wskaźników,  do  budżetu  aby  nie  umarzać  już  teraz  tylko
przenieść na kolejny rok.
Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska -  nie rozumiem takiego
rozwiązania  bo  jest  to  przełożenie  pieniędzy  z  jednej  kieszeni  do  drugiej
kieszeni.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski -  tak  to  wygląda  ale  gmina
nie może zapłacić  tej  faktury,  musi  zrobić to  OSP.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  -  ale  to  gmina
finansuje
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski -  ale  to  OSP płaci  a  gmina
nie  może.  Właścicielem wozu jest  OSP i  to  oni  muszą dokonać  wpłaty.  A gmina
nie może przekazać pieniędzy.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  jak  był  samochód
kupowany do Gierzwałdu to było  inaczej ,  bez pożyczki.
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Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  -  teraz  nie  ma  takiej
możliwości to  było 10 lat  temu,  teraz nie  możemy tak zrobić.  
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski  -  a  umorzenie  pożyczki   gwarancj i  na  to
nie  ma.  Kolejna  sprawa  to  samochód  jest  własnością  OSP i  wychodzi  na  to,  że
dostal iśmy  prezent,  na  który  mamy  wziąć  pożyczkę.   Uważam,   powinno  być
albo  pożyczka  bezzwrotna  albo  dotacja  celowa.  Jest  napisane,  że  na  real izację
zadania  pod  nazwą  zakup  samochodu  ratowniczo-gaśniczego  dla  OSP
Frygnowo, zadania nie  realizowała OSP tylko gmina.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  -  nie  możemy  udziel ić
dofinansowania  bo  RIO  bardzo  często  to  neguje,  jest  to  jedyna  droga  aby  nie
było  konsekwencji .  W  innych  gminach  wójtowie  stawali  przed  RIO  na
dyscyplinie  f inansowej  i  ta  forma  jest  najbezpieczniejsza,  tak  było  w  gminie
Łukta i  Grodziczno.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  kto  taką  umowę
podpisuje?
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  -  prezes  OSP  i  skarbnik
OSP.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  czy  oni  mają
możliwości wypowiedzenia się  w tym temacie?
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  -  nie  bo  to  my  udzielamy
pożyczki.  
Radna- pani Ewa Bawolska – czy OSP  wystąpi ła z  wnioskiem o pożyczkę?
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  -  jeszcze  nie,  wszystko
będzie przed podpisaniem umowy.  

Radna-  pani  Ewa  Bawolska  –  analogicznie   policj i  mogliśmy udzielić  dotacj i
celowej  na zakup samochodu,  a tu jest   inaczej?
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  –  w  tym  przypadku  nie
możemy  udzielić  dotacj i  celowej  bo  jest  za   to  dyscyplina  finansowa.  Proszę
się  nie spierać,  trzeba to zrobić poprawnie.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska  –  dobrze  ale  dlaczego  dla  policj i  mogliśmy
inaczej .  Tam była dotacja celowa.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  projekt  ten   nie  jest
zatwierdzony przez Radce Prawnego.
Wójt  Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski  –  radca  się  temu przyglądał
i  na oryginale mam zaopiniowanie.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  szczegółowe  warunki  zostaną  zawarte  w  umowie,
jak wygląda ta  umowa? My takiej  umowy nie widzieliśmy.  
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski -  umowa jest .  
Radny – pan Ryszard Bala-   ale  radni umowy nie mają.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  –  proszę  o  skserowanie  i
rozdanie projektu umowy.
Radny- pan Sławomir Matuszewski –słyszę ,  że  to  jest  najbezpieczniejsze ale
dla  kogo,  bo  ostatnio  usłyszałem  że  sam  mam  zapłacić  i  pieniędzy  szukać  na
fakturę.  Proszę aby była pożyczka bezzwrotna.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam Szczepkowski  –  nie  będzie  takiej  sytuacj i
pożyczka będzie umorzona.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski  –  to  niech  jest  wpisane  w  uchwale
pożyczka bezzwrotna.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  –  to  tak  nie  może  być,  bo
musi  być uchwała o umorzeniu.
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Radny – pan Ryszard Bala-   -  to,  że  jest  to  dofinansowane przez  gminę  to  nie
mamy wątpl iwości,  trzeba  się  z  tego  wywiązać.  Forma oraz  zasady są  dla  mnie
niejasne.  Mamy  zgodzić  się  na  udzielenie  pożyczki  bez  wiedzy  na  temat  jakie
są warunki w umowie i  bez opinii  prawnika.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska -  proszę  aby  do  sesj i  był   wniosek  OSP
o  pożyczkę  oraz  załącznik  do  projektu  czyl i   umowa  ,  bo  nie  mamy  pewności
jak  to  spłaci  OSP.  Bez  tego  ja  negatywnie  oceniam  ten  projekt.  Załącznikiem
do  tej  uchwały  powinien  być  projekt  umowy,  bez  tego  nie  mamy  o  czym
dyskutować.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski  –  OSP  nie  wystąpi  z  wnioskiem  bo  nie
realizowała tego zadania.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –już   dwa  razy
głosowaliśmy nad tą  uchwałą  w sprawie  opłacenia  samochodu strażackiego,  raz
była na 1,4  mln zł .
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski – tak nie  było.  1,4 mln zł  to
była  pożyczka  aby  spłacić  kredyty  w  Banku  Spółdzielczym  960  tys .  zł  było
kredytu  pozostałe  było spłata na opał  za poprzednie lata.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  w  tym  miało  być
dofinansowanie tego samochodu. 
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski-  nieprawda.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  trzeba
doprecyzować  tą  uchwałę  i  żeby  było  zaopiniowanie  przez  Radcę  oraz  projekt
umowy.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-   otrzymaliśmy pożyczkę  z
wojewódzkiego  funduszu  ochrony  środowiska  na  5  lat ,  na  2,6  %,  którą
pożyczkę  będziemy  spłacać  regularnie  i  terminowo  to  w  50%  będzie  można  ją
umorzyć.  Mamy termin  do 31 grudnia 2019 r.  na rozliczenie się  z  tej  pożyczki,
musimy przekazać  środki  dla  OSP,  które  musi  opłacić  fakturę  za  wóz   i  wtedy
rozl iczymy  pożyczkę  w  wojewódzkim  funduszu.  Jeżeli  nie  przekażmy  do  30
grudnia  2019r.  Pieniędzy  i  OSP do  31  grudnia  2019r.  nie  opłaci  faktury  wtedy
musimy zwrócić pożyczkę do funduszu.   
Radna- pani Ewa Bawolska- jak zawsze na ostatnią  minutę.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  wie  pani  kiedy  pożyczka
została  podpisana  i  to  wszystko  jest  rozłożone  w  czasie.  Tłumaczyłem  tą
kwestię  wcześniej  i  jakie są konsekwencje.
Radna- pani Ewa Bawolska- nie rozumiem o czym rozmawiamy.
Wójt  Gminy Grunwald-  pan Adam Szczepkowski-  jest  pani  intel igentna  więc
proszę się  domyślić.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  niech  się  pan  odwoła  do  swojej  inteligencj i ,  ja
proszę  jasną  informację  o  czym  pan  mówi.  Jestem  intel igentna  ale  nie  jestem
jasnowidzem.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  konsekwencje  nie
udzielenia  pożyczki  dla  OSP będą takie,  że będziemy musieli  ją  zwrócić i  drugi
raz nikt nam jej  nie  udziel i ,  a OSP będzie miało problem z opłaceniem faktury.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  to  najpierw  trzeba
było ustalić  z OSP. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  dokumenty  są
przygotowane. 
Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska – ale OSP nic nie wie.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  taka  jest  procedura,
wszystkie gminy tak robią a  u nas jest  zawsze problem.
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Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  nie  ma  problemu,
tylko proszę do sesj i  uzupełnić  braki.
 
Radna- pani  Ewa Bawolska -  przeczytałam i  nie  ma informacji  o  umorzeniu tej
pożyczki  
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  tak  ale  jest  to  dla  nas
bardziej  korzystne
Radna- pani Ewa Bawolska  -  ale nie  ma takiej  informacji  w umowie.

Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-   ale  traktujmy  się
poważnie,  daje  słowo,  że  pożyczka  będzie  umorzona.  Najpierw  trzeba  udzielić
pożyczki a  dopiero potem można uchwałą umorzyć.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska  -  nie  ma  problemu,  ale  obawiam  się  czy  prezes
OSP będzie chciał  taką umowę podpisać
Radny –  pan Ryszard Bala -  być  może  nasze  obawy są  trochę  przesadzone,  ale
to  jest  spowodowane  brakiem zaufania.  Pan  wójt  niech  się  nie  dziwi  bo  to  jest
konsekwencją tego,  jak nas pan wcześniej  traktował.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski  –   jest  dla  mnie  obojętne  jak  forma
pożyczki,  ale  to  do  radnych  będę  musiał  s ię  zgłosić  o  umorzenie.  Umowa  mi
nie przeszkadza.  Jest  zapisane ze do 31 grudnia będzie spłata?

Z-ca  Wójta  Gminy-  pan  Sławomir  Sapryka  -   każda  umowa  musi  być  objęta
terminem od kiedy do kiedy umowa obowiązuje.   Decyzja rady o umorzeniu.  Tu
nie ma takiej  intencj i  aby oszukać OSP.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski  –    po  raz  kolejny  jest   s łowo  przeciw
słowu  ale  określenie  pożyczka  jest  nie  na  miejscu.  Powinna  nazywać  się
inaczej  pożyczka bezzwrotna.  
Z-ca  Wójta  Gminy-  pan  Sławomir  Sapryka   -nie  mogła  być  inna  forma  bo
samorząd  nie  może  przekazać  pieniędzy  więc  wybraliśmy  taką  formę  aby  RIO
uznało.  RIO już  wydało  nam opinie,  że  nie  może być  pożyczki  bezzwrotnej  lub
dotacj i  celowej .  
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski  –   jeżel i  odnosimy  się  do   RIO  to  zależy
od regionu,  w innych regionach jest  inaczej .
Radny  –  pan  Ryszard  Bala -  po  uchwalaniu  budżetu  będziemy  mieli
ograniczone możliwości  zmian w budżecie .  To tylko tak na marginesie.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  na  razie  nie  mamy
informacji  jak budżet  wygląda.  

Ad pkt.  5.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  kolejny  punkt  obrad
wolne  wnioski  i  zapytania.  Mam  dwa  wnioski  do  rozpatrzenia.  Pierwszy
wniosek  pani  L.O.  ze  Szczepankowa,  zwraca  się  z  prośbą  o  rozłożenie  na  raty
zalęgłości  za  wodę,  uzasadnia  trudną  sytuacja  materialną.  Obecnie  pracuje  w
Zalando,  mąż  nie  pracuje,  na  utrzymaniu  ma  13-letniego  syna.  Pani  proponuje
raty  300  zł  plus  odsetki.  Suma  do  spłaty  to  6273,14  zł ,  kwota  główna  5507,06
zł  i  odsetki  769,08  zł .  Uważam,  że  jest  to  rozsądna  propozycja,  a  jaka  jest
opinia radnych?
Radni  jednogłośnie zgodzili  s ię na kwotę 300 zł  plus odsetki.

Przewodnicząca Komisji  – pani  Małgorzata Kamińska- drugi wniosek jest  od
pani  D.G  z  Gierzwałdu  dotyczy  umorzenia  odsetek  z  tytułu  centralnego
ogrzewania  w kwocie  19  tys .  zł ,  rata  w  wysokości  300  zł  a  z  odsetkami  jest  to
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600 zł  miesięcznie.  Pani  jest  w trudnej  sytuacj i  mater ialnej  i  zdrowotnej ,  oboje
są na emeryturze.  Wnosi o umorzenie odsetek w kwocie 15  135,28 zł .
Radna-  pani  Halina  Gutowska-   w  poprzedniej  kadencj i  był  robiony  wykaz  i
pani  ta była w nim, miała  umorzenie na kwotę ok.  20 tys.  zł .  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  tak  też  pamiętam,  że
to  była  nie  mała  kwota.  Państwo  G.  mają  duże  mieszkanie  i  zostali  sami  ale  to
nie  jest  powód.  Uważam,  że  nie  powinniśmy umarzać  odsetek,  mają  rozłożenie
na raty i  ten dług nie  urósł w jednej  chwili .  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  jak  jest  kwota
główna.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  wniosek  wpłynął
o  umorzenie  odsetek,  ale  w  zaległościach  też  było  21  742,  00  zł  zaległość
a 15 135,28 zł  to  są odsetki.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  razem  ok.  37
tys .  zł .
Radna-  pani  Halina  Gutowska-   trzeba  się  l iczyć  z  tym,  że  inni  mają
zaległości  i  płacą  w  ratach  z  odsetkami,  jak  będziemy  umarzać  to  kolejni  też
będą wnioskować.  
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  ale  to  się  umarza
miesięcznie,  nie  całą  kwotę.  Można  w  jednym  miesiącu  umorzyć  a  w  innym
nie,  nie trzeba całej  kwoty pod warunkiem terminowej wpłaty.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  czy  są  inne
propozycję.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  nie  mam
propozycji ,  ale  kiedyś  wypowiadałam  się,  że  dziwię  się  braku  reakcj i  urzędu
gminy za  brak  opłat  za  centralne  ogrzewanie.  Tego nie  możemy umarzać,  panie
w księgowości wiedzą,  że jest  brak opłat  przez dłuższy czas.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  myślę,  że  ponaglenia
są wysyłane.  
Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie   podjęli  decyzję  o  odrzuceniu
wniosku o  umorzeniu odsetek.  

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  czy  jest  odpowiedź
w sprawie mojego zapytania z 12 grudnia 2019 r.  
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski -  mam  częściowo  przygotowaną
odpowiedź  ale  jeszcze  muszę  opracować  dokładnie,  brak  mi  czasu  więc  proszę
o cierpliwość.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  dziś  pojawiło  się
zarządzenie  na  kredyt  krótkoterminowy  na  sfinansowanie  przejściowego
deficytu budżetu.  Na rok 2020 w kwocie 1 mln zł .
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski-  to jest  to co było w 2019 r.
na  rachunku  bieżącym,  odnawialny  kredyt  co  roku  trzeba  go  wznawiać.  Do  31
grudnia musimy go spłacać aby od styczna nadal korzystać z niego.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  ale  na  rok  2020  rada
nie udzieli ła  pozwolenia na zaciąganie kredytów.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  to  jest  tylko  do  wstępnej
dokumentacj i  dla   banku oparty na projekcie budżetu,  nic  nie podpisywałem.
Radna- pani Ewa Bawolska -  jeżel i  nie  ma pan upoważnienia
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  -   to  zarządzenie  może  być   nawet  na  10  mln  ale
ono nie  ma mocy wiążącej  bez zgody rady.   
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Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  –  na  tym  etapie
upoważnienia nie potrzebuje,  to nie  jest  wiążące.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  podczas  posiedzenia  skarg  wniosków,  panowie
skarżący   wystąpili  z  zażaleniem,  że  nie  otrzymali  informacji  o  przetargu.
Zgodnie  z  zarządzeniem   z  dnia  15  marca  2019r.  nie  ma  obowiązku  na  BIP
umieszczenia.  Z  samej  procedury  nie  wynika  obowiązek  zapytania  ofertowego
ogłaszać  do  wiadomości  publicznej   ale  proszę  aby  one  też  były  umieszczane
na  BIP.  Czytałam  w  publikacj i  Sądu  Administracyjnego,  że  ta  informacja
powinna  być.  Sugeruję  aby  zbadać  poprawność  zarządzenia,  złoże  wniosek  o
zbadanie  czy  jest  obowiązek  ogłoszenia  na  BIP,  a  potem poproszę  o  dokonanie
zmian  w  zarządzeniu  aby  zapytania  ofertowe  były  podawane  do  wiadomości
publicznej  i  umieszczane na BIP aby nikt  nie czuł się pokrzywdzony.  
Radna-  pani  Ewa  Ziejewska  -  też  tak  uważam,  potem  są  roszczenia,  że  nie
każdy jest  poinformowany.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska  -  pracownik  wykonał  pracę   zgodnie
z  zarządzeniem,  ale  próba  telefonicznego  połączenia  jest  mało  skuteczna
wysłanie  sms  jest  bardziej  skuteczny.  Pojawia  się   dużo  krytyki  w  stronę  do
wójta  i  radnych,   proszę  aby w zarządzeniu  pojawiły się  zmiany.  W procedurze
zamówień  publicznych   jest  zapis  o  przejrzystości  i  równym  traktowaniu
i   uwagi  skarżących są słuszne.  
Sprawa  wniosku  w  sprawie  zbadania  prawidłowości  publikacj i   programu
pracy  w  GOK,  po  posiedzeniu  komisj i  Rewizyjnej  otrzymaliśmy  opinie  pani
radczyni,  która przyznaje mi racje  ale  nadal  programy są nieopublikowane.  Czy
przewodniczący komisj i  będzie podejmował działanie w tej  sprawie?
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  nie  wiem,
myślałam że dziś  się spotkamy i  uzgodnimy ale  pana Zbyszka nie  ma więc będę
próbowała skontaktować się w inny sposób. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  odniosę  się  do  poprzedniego  tematu  w  sprawie
procedury zamówień publicznych.  W regulaminie,  który określa  jakie  są  zasady
prowadzenia  postępowania  w  celu  wyłonienia  wykonawcy  jest  zapis  o
przejrzystości,  równym  traktowaniu  podmiotów,  dostępie  do  informacji .
Uważam,  że  uwagi  radnych  w  tej  sprawie  są  słuszne  i  zasadne.  Pracujemy  dla
społeczeństwa  i  ono  musi  czuć,  że  jest  to  sprawiedliwe.  Trzeba  przestrzegać
zasady przejrzystości,  ponieważ inaczej  stwarza  się  wrażenie,  że  dzwoni się  do
wybrańców a powinno być inaczej .
Radna-  pani  Ewa  Bawolska   -  kolejna  uwaga  to   nadal  nie  ma  wieloletniego
programu  inwestycyjnego.  Zadam  pytanie  radnym  czy  mam  przygotować
wniosek  i  skierować sprawę do Sądu Administracyjnego.  
Radny –  pan Ryszard  Bala -  Sąd Administracyjny jest  organem,  który  wymaga
czasu  na  rozpatrzenie  sprawy  i  może  trwać  to  miesiącami  albo  i  dłużej .  Jest
inny  sposób   Rada  gminy  ma  narzędzie  aby  sama  reagowała  w  sytuacj i  kiedy
stwierdza,  że  wójt  nie  wywiązuje  się  ze  swoich  obowiązków.
Radna- pani Ewa Bawolska  -  jakie narzędzie ma pana na myśli?
Radny  –  pan  Ryszard  Bala -  obniżenie  wynagrodzenia  Wójta.  Wójt  powinien
wykonywać uchwały rady.  Skoro tego nie  robi,  powinien dostać obniżkę pensj i .
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska –  są   umieszczane   na
BIP  ogłoszenia  i  są  błędy  ortograficzne,   to  jest  wstyd.  Błąd  o  naborze
i  o stypendium proszę aby zwrócić uwagę.
Radna-  pani  Ewa  Bawolska   - a  może  urząd  powinien  być  zaopatrzony
w program biurowy do sprawdzenia błędów.
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Radny  –  pan  Ryszard  Bala  -  każdy  edytor  posiada  moduł  sprawdzania
pisowni.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  mam
zapytanie  w  sprawie  podwyższenia  kwot  wypłacanym  sołtysom  za  udział  w
sesj i  oraz  proszę  o  zdania  czy  zapis  o  obniżeniu  25%  radnym  zostaje?
Proponuję zmiany od stycznia 250 zł  ryczałtu  dla sołtysów.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  mam  propozycję
dodatkowo  za  udział  w  sesj i  50  zł  aby  sołtysi ,  którzy  przyjeżdżają  na  sesje
mieli  zwrot kosztów. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  w  projekcie
budżetu jest  kwota 250 zł .
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  w  takim  wypadku  zryczał towana  kwota
200 zł  i  dodatkowo 50 zł  za udział  w sesj i .
Radny – pan Ryszard Bala-  uważam, że  podwyżka dla  sołtysów jest  potrzebna
ale  z  ustawy  o  samorządzie  gminnym  wynika,  że  jest  to  obowiązek
uczestniczyć  w sesj i .  Uważam,  że  l is ta  obecności  powinna  być  publikowana  po
każdej  sesj i ,  aby  mieszkańcy  sołectw  mogli  ocenić  czy  sołtys  wywiązywał  się
ze swoich obowiązków.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  radni  obowiązek  mają  i  sołtysi  także,
radni  mają potrącenia.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  nasza  dieta  ma  inny  charakter  jest  ona  zwrotem
poniesionych  ewentualnych  kosztów  związanych  z  przybyciem  na  sesję
a sołtysowi powinniśmy płacić za miesiąc jego urzędowania.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  czyli  dodać
zapis,  że l is ta obecności  będzie publikowana na BIP.
Radny –  pan Ryszard Bala-  nie  trzeba,  sołtys  jest  osobą publiczną  i  można  to
publikować.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-  kolejny  punkt
obniżka 25 % dla radnych za nieuczestniczenie w Sesj i  i  Komisj i  Rady Gminy.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  dopiszmy,  że  jeżeli
jest  to nieobecność usprawiedliwiona.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  ale  jak  to  sprawdzać,  na  jakich  zasadach
usprawiedliwiać.  Kwestię  tą  rozpatrywaliśmy  kilka  lat  temu  i  nie  ma  takiego
mechanizmu  aby  przewodnicząca  zajmowała  się  w  przyjmowanie  zwolnień
lekarskich,  usprawiedliwień  od  lekarza  czy  od  cioci.  Radny  jest  na  sesj i ,
poniósł  koszty -   należy się dieta.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  czyli  dla  Sołtysów
250  zł  a  Radnym  nic  nie  zmieniamy  czyli  potrącenia  25  %.  Zobaczymy  jaka
będzie obecność i  wtedy będziemy podejmować decyzję o zmianie.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  radni  mają  zawiadomienie  o  sesj i
a  sołtys i  mają  zaproszenie  i  sam  decyduje  czy  przyjdzie,  nie  możemy  nikogo
zmusić.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar-   a  co  w
temacie radnych zostawiamy 25 % potrącenia.  Obecnie jest ,  że  25 % potrącenia
za  nieobecność  w  Sesj i  i  25%  za  nieobecność  na  Komisj i ,  to  łącznie  50  %
potrącenia czy tak zostaje? Jest  to  krzywdzące dla radnych.
Przewodnicząca Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska –  jak  było  w miesiącu
6  posiedzeń  to  wychodziło  na  to,  że  radny  musiał  dopłacić.  Możemy
zmniejszyć kwotę potrącenia do 10% lub w ogóle nie potrącać.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  dostałem  odpowiedź  na  wniosek,  który  złożyłem
5 miesięcy  wcześniej  do pani  skarbnik o to aby przedstawiła  opinię   w sprawie
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zapisu,  że  radnym  przysługuje  dieta  i  zwrot  kosztów  podroży.  W  interpretacj i
prawnej  jest  zapis  „dieta  radnego  jest  zwrotem  jego  kosztów  uczestniczenia  w
sesj i”.  Skoro nie uczestniczy to zwrot się  nie należy.
Radny-  pan Sławomir Matuszewski-  tak,  ale  zaraz  radny przyniesie  rachunek,
że stracił  możliwość zarobku bo uczestniczył  w sesj i .
Radny –  pan Ryszard  Bala-  to  radny powinien  ocenić  skutki  ryzyka,  i  wybrać
czy jest  na sesj i  czy tam gdzie się zarabia pieniądze.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –   decydujmy,  czy
zostawimy bez zmian czy nie  potrącamy.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  potrącenie  powinno  być  l iczone  tak,  że
komisja i  sesja to jedno posiedzenie i  potrącenie tylko raz 25%.
Radny –  pan Ryszard Bala-  jaki  jest  pożytek  z  radnego,  który nie  uczestniczy
w pracach komisj i?
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  na  sesj i  też  jest
potrzeba,  są głosowania nad uchwałami.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  a  na  komisj i  są  ważne  dyskusje  i  trzeba  się
przygotować na sesję.  
Radna-  pani  Ewa  Bawolska-  za  każde  posiedzenie  komisj i  powinny  być
płacone diety,  komisj i  w ciągu miesiąca jest  coraz więcej .
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  możemy  w  takim  razie
zwoływać komisje  i  sesje raz na kwartał  i  wtedy tak możemy płacić.  
Radna-  pani  Ewa  Ziejewska-  uważam,  że  radnym  nie  powinno  się  wcale
potrącać,  w sesjach uczestniczymy frekwencja jest  pow 90 % i  nie  powinno być
potrąceń bo sytuacje losowe i  rodzinne też mają prawo się  wydarzyć.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  głosujemy  kto  jest
za  wykreśleniem  punktu  o  potraceniu,  zostawić  tylko  ryczałt  bez  potrącenia
niezależnie od obecności.  
Radny – pan Ryszard Bala-  nie idźmy tą  drogą.
Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska – a jaką?
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  ja  będę  siedział  w  domu,  bo  dieta  należy  się  bez
obowiązku przyjazdu i  pracy.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  niech  pan  nie
obiecuje.  Głosujmy  czy  wykreślamy  punkt  o  potrąceniach  diet  radnym  za
nieobecność w sesj i  i  komisj i?  
Radni  w  głosowaniu  jawnym  9  głosów  za  (Małgorzata  Kamińska,  Ewa
Ziejewska,  Krystyna  Zwalińska,  Halina  Gutowska,  Iwona  Stanka,  Arkadiusz
Piasecki,  Jerzy  Sawicki,  Dariusz  Nowicki,  Sławomir  Matuszewski)  3  głosy
przeciwne (Celina  Lecewicz-Husar,  Ewa Bawolska,  R.  Bala)  wykreśl i l i  punkt  o
potrącaniu diet  radnym.  

Ad  pkt  6.  Wobec  zreal izowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Komisj i
Kultury  Oświaty  i  Zdrowia   Rady Gminy pani  Małgorzata  Kamińska   zamknęła
posiedzenie Komisj i .

Protokołowała                                                Przewodniczący Komisj i
Kultury Oświaty i  Zdrowia

Rady Gminy
   Iwona Mikołajczak 

                                                                           Małgorzata  Kamińska
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